
                            P R O T O K Ó Ł   N r   3 2 /  1 0 

z posiedzenia Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia i  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa i 
Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy odbytego w dniu 28 
września 2010r.  w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
Posiedzenie  rozpoczęto godz.  10 0 0   -  zakończono godz. 11.50.
Przewodniczył:  radny Wiesław Markowicz – Przewodniczący Komisj i  Budżetu,
                       Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy.
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  Nr 1).
Ponadto w posiedzeniu  udział  wzięli :
1.  inż.  Henryk Kacprzyk  – Wójt  Gminy
2. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy

Porządek dzienny posiedzenia:
1.  Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
2.  Przyjęcie  porządku obrad.
3.  Przyjęcie  protokółu z ostatniego posiedzenia  Komisj i .
4.  Sprawozdanie  z wykonania budżetu gminy za I  półrocze 2010 roku.
5.  Zaopiniowanie  projektów uchwał na najbliższą  sesję Rady Gminy:
    -  w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie  Związku Gmin
    -  w sprawie zakresu i  formy informacji  o przebiegu wykonania budżetu Gminy 
      Grunwald,  informacji  o kształtowaniu  się wieloletniej  prognozy finansowej
      oraz informacji  o przebiegu wykonania  planu finansowego samodzielnego pu-
      blicznego zakładu opieki  zdrowotnej  i  samorządowej instytucj i  kultury za I
      półrocze danego roku 
    -  w sprawie procedury uchwalania budżetu gminy oraz rodzaju i  szczegółowoś-
      ci  materiałów informacyjnych  towarzyszących projektowi budżetu 
    -  w sprawie zatwierdzenia  projektu pt:  „Dobry start  do przyszłości”,  w ramach
      Priorytetu  IX Rozwój wykształcenia i  kompetencj i  w regionach,  Działanie  9.1
      Wyrównywanie szans edukacyjnych i  zapewnienie wysokiej  jakości usług 
      edukacyjnych świadczonych w systemie  oświaty,  Poddziałania  9.1.2 „wyrów-
      nywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o utrudnionym dostępie  do edu-
      kacj i  oraz zmniejszanie  różnic w jakości  usług edukacyjnych”
    -  w sprawie zatwierdzenia  projektu pt. :  „Rozwiń skrzydła pod Grunwaldem!”,  
      w ramach Priorytetu  IX Rozwój wykształcenia i  kompetencj i  w regionach,
      Działanie  9.1 Wyrównywanie  szans edukacyjnych i  zapewnienie  wysokiej  ja-
      kości  usług edukacyjnych świadczonych w systemie  oświaty,  Poddziałanie
      9.1.2 ”Wyrównywanie szans edukacyjnych  uczniów z grup o utrudnionym do-
      s tępie  do edukacj i  oraz zmniejszanie  różnic w jakości usług edukacyjnych”
    -  w sprawie zabezpieczenia  środków finansowych w budżecie  Gminy Grunwald
      na realizację  projektu pn.  „Dobry start  do przyszłości”  w ramach Programu
      Operacyjnego Kapitał  Ludzki.  Priorytet  IX: Rozwój wykształcenia  i  kompete-
      ncj i  w regionach,  Działanie  9.1 Wyrównywanie  szans edukacyjnych  świad-
      czonych  w systemie  oświaty,  Poddziałania  9.1.2 „Wyrównywanie  szans edu-
      kacyjnych  uczniów z grup o utrudnionym dostępie  do edukacj i  oraz zmniej-
      szanie różnic w jakości  usług edukacyjnych”
    -  w sprawie zabezpieczenia  środków finansowych w budżecie  Gminy Grunwald 
      na realizację  projektu pn.  „Rozwiń skrzydła pod Grunwaldem!” w ramach
      Programu Operacyjnego Kapitał  Ludzki.  Priorytet  IX: Rozwój wykształcenia
      i  kompetencj i  w regionach,  Działanie  9.1 Wyrównywanie szans edukacyjnych
      i  zapewnienie  wysokiej  jakości  usług edukacyjnych świadczonych w systemie
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      oświaty,  Poddziałanie  9.1.2 „Wyrównywanie szans edukacyjnych  uczniów z
      grup o utrudnionym dostępie  do edukacj i  oraz zmniejszanie  różnic w jakości
      usług edukacyjnych” 
    -  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2010 rok  
6.  Dyskusja i  wnioski.
7.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt  1 i  2.  Przewodniczący Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa i  Rozwoju Gospodar-
           czego Rady Gminy – radny Wiesław Markowicz dokonał otwarcia  posie- 
           dzenia Komisj i .
           Stwierdził  prawomocność obrad oraz przedstawił  projekt porządku obrad,
           który został  przyjęty jednogłośnie.

Ad pkt  3.  Protokół z ostatniego posiedzenia  Komisj i  został  przyjęty jednogłośnie
           bez odczytywania.

Ad pkt  4.  Pan Wójt  – jest  to  sprawozdanie półroczne,  które spełnia  rolę informa-
           cyjną.  Jest  również opinia  RIO dotycząca przebiegu wykonania  budżetu.
           Pan Wójt  odczytał  Uchwałę NR RIO.VIII-0120-345/10 Składu Orzekają-
           cego Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Olsztynie  z dnia 30 sierpnia
           2010 roku w sprawie wydania opinii  o przedłożonej  przez Wójta  Gminy
           Grunwald informacji  o przebiegu wykonania budżetu za I  półrocze  2010
           roku.
           Wydano pozytywną  opinię.
           W I półroczu otrzymaliśmy subwencję oświatową o jedną część więcej .
           Zadłużenie  gminy wyniesie  3.400 tys.  złotych. .  Zadłużenie procentowo 
           zmniejsza się.  Sytuacja  wygląda podobnie jak przed cztery laty przed wy-
           borami.
           Uwag do sprawozdania nie  zgłoszono.

Ad pkt  5.  Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie wprowadzenia  zmian
           w Statucie  Związku Gmin.
           Związek Gmin działał  dwuetapowo. Działalność Związku kontroluje  RIO.
           W związku ze zgłoszonymi  uwagami statut  jest  porządkowany.
           Radny Edmund Żmijewski  – i le  jest  tam zatrudnionych  osób?
           Pan Wójt  – około 80 pracowników.
           Radny Edmund Żmijewski  – to jakby przystąpi ł  Olsztyn  do Związku,  to
           miałby 10 przedstawiciel i?
           Pan Wójt  – nie,  bo w statucie  jest  zapisane,  że maksymalnie  3 przedstawi-
           cieli .       
           Uwag nie  zgłoszono.

           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie zakresu i  formy informa-
           cj i  o przebiegu wykonania budżetu Gminy Grunwald,  informacji  o kształ-
           towaniu się  wieloletniej  prognozy finansowej oraz informacji  o przebiegu 
           wykonania planu finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki
           zdrowotnej  i  samorządowej  instytucj i  kultury za I  półrocze danego roku.
           Weszła  w życie  nowa ustawa o finansach publicznych  i  musimy podjąć 
           uchwałę w sprawie informacji  o wykonaniu budżetu,  co taka informacja 
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           ma zawierać.
           Pani Skarbnik – sprawozdanie z wykonania  budżetu przedstawia wójt .  
           W nowym projekcie budżetu musi  być  przedstawiona wieloletnia  prognoza
           f inansowa wykonania budżetu.  
           Uwag nie  zgłoszono. 

           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie procedury uchwalania  
           budżetu gminy oraz rodzaju i  szczegółowości  materiałów informacyjnych
           towarzyszących  projektowi budżetu.
           Rada musi  również uchwalić  procedurę opracowania projektu budżetu 
           i  procedurę uchwalania budżetu.   
           Uwag nie  zgłoszono.

           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu 
           pt . :  „Dobry start  do przyszłości”,  w ramach Priorytetu  IX Rozwój wy-
           kształcenia  i  kompetencj i  w regionach,  Działanie  9.1 Wyrównywanie  
           szans edukacyjnych  i  zapewnienie  wysokiej  jakości  usług edukacyjnych 
           świadczonych w systemie  oświaty,  Poddziałania  9.1.2 „Wyrównywanie
           szans edukacyjnych  uczniów z grup o utrudnionym dostępie  do edukacj i  
           oraz zmniejszanie  różnic w jakości  usług edukacyjnych”.
           Są to dwa projekty zlecone przez gminę.  Dotyczą  naszych dzieci  i  mło-
           dzieży.  Dotyczą  4 szkół podstawowych i  gimnazjum.  Są to programy na
           duże pieniądze.  Program w szkołach podstawowych wyniesie  934 tys .  zł  a
           w gimnazjum 822 tys .  zł .  
           Nie jest  to pierwszy program,  który realizujemy ze środków unijnych.
           Na 26 przyjętych wniosków, nasze były dwa. Jest  to sukces naszej  gminy.
           Radnych Wojciech Kała – nauczyciele  będą prowadzili  projekty,  czy pie-
           niądze daje  gmina?
           Pan Wójt  – nie,  będą ze środków unijnych w ramach projektu.
           Uwag nie  zgłoszono.
 
           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu 
           pt . :  „Rozwiń skrzydła pod Grunwaldem!”,  w ramach Priorytetu  IX Rozwój
           wykształcenia i  kompetencj i  w regionach,  Działanie  9.1 Wyrównywanie  
           szans edukacyjnych  i  zapewnienie  wysokiej  jakości  usług edukacyjnych
           świadczonych w systemie  oświaty,  Poddziałania  9.1.2 „Wyrównywanie  
           szans edukacyjnych  uczniów z grup o utrudnionym dostępie  do edukacj i
           oraz zmniejszanie  różnic w jakości  usług edukacyjnych”.
           Radny Wojciech Kała – główny problem, to problem z transportem.
           Pan Wójt  – jest  to  projekt  dopracowany jeżeli  chodzi  o stronę merytory-
           czną.
           Pani Skarbnik – w projekcie  są ujęte  środki  na transport .
           Innych uwag nie  zgłoszono.

           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie zabezpieczenia  środków
           f inansowych w budżecie  Gminy Grunwald na realizację  projektu pn.  „Do-
           bry start  do przyszłości”  w ramach Programu Operacyjnego Kapitał  Ludz-
           ki .  Priorytet  IX: Rozwój wykształcenia  i  kompetencj i  w regionach,  Dzia-
           łanie  9.1 Wyrównywanie szans edukacyjnych  i  zapewnienie wysokiej  ja-
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           kości  usług edukacyjnych świadczonych w systemie  oświaty,  Poddziałania
           9.1.2” Wyrównywanie szans edukacyjnych  uczniów z grup o utrudnionym
           dostępie  do edukacj i  oraz zmniejszanie  różnic w jakości usług edukacyj-
           nych”.  
           Uwag nie  zgłoszono.
           
           Pan Wójt  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie zabezpieczenia  środków
           f inansowych w budżecie  Gminy Grunwald na realizację  projektu pn.  
           „Rozwiń skrzydła  pod Grunwaldem!” w ramach Programu Operacyjnego
           Kapitał  Ludzki.  Priorytet  IX: Rozwój wykształcenia  i  kompetencj i  w re-
           gionach,  Działanie  9.1 Wyrównywanie  szans edukacyjnych  i  zapewnienie  
           wysokiej  jakości  usług edukacyjnych świadczonych w systemie  oświaty,
           Poddziałania  9.1.2 „Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o
           utrudnionym dostępie  do edukacj i  oraz zmniejszanie  różnic w jakości 
           usług edukacyjnych”.
           Uwag nie  zgłoszono.
  
           Pani Skarbnik przedstawiła  projektu uchwały w sprawie zmian budżetu
           Gminy Grunwald na 2010 rok.  Zmniejszamy dochody o 2.208.621,05 zł ,
           na inwestycje  wykonywane ze środków unijnych.
           Musimy stworzyć  deficyt  na środki unijne i  nasz wkład własny.
           Wykazujemy niedobór w kwocie 3.269.401,00 zł ,  który zostanie  pokryty
           pożyczką na finansowanie zadań realizowanych z udziałem środków z bu-
           dżetu Unii  Europejskiej  i  pożyczką z Banku Gospodarstwa Domowego w
           kwocie 2.118.279,00 zł .
           Pan Wójt  – są to inwestycje  na które otrzymujemy środki  po wykonaniu
           inwestycj i .
           Pani Skarbnik – rozliczenie  będzie prowadził  Bank Krajowy.
           Radna Danuta Sobotka – w rozdziale  75075 Promocja jednostek samorzą-
           du terytorialnego,  na co te  pieniądze  zostały wydane?
           Pani Skarbnik – w tej  chwili  dokładnie nie  powiem, przygotuję  informację
           na sesję.  
           Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt  5.  Radny Wojciech Kała – przy sprawozdaniu Pan Wójt  powiedział ,  że  za-
           dłużenie nie  wzrasta,  ale  są inne zobowiązania,  jakieś  nie  opłacone fak-
           tury za węgiel.
           Pan Wójt  – jeżeli  chodzi  o sam kredyt,  to zadłużenie będzie wynosiło
           3.400 tys.  złotych.  Będą tylko  zobowiązania  wymagalne  np.:  za  opał.
           Radny Wojciech Kała – jak wygląda sprawa sądowa, jeżeli  chodzi  o oczy-
           szczalnię  w Zybułtowie?
           Pan Wójt  – wygral iśmy sprawę. Jest  zawarta  ugoda, to  jest  wszystko w rę-
           kach komornika.
           Radny Wojciech Kała – czyl i  pieniędzy nie otrzymujemy dalej?
           Pan Wójt  – tak.
           Radny Wojciech Kała – następna sprawa, to sprawa Domu Grunwaldzkie-
           go,  niektóre mieszkania  zostały tak tanio sprzedane,  że nie  zwróciła  nam
           s ię inwestycja.
           Chciałbym zestawienie,  i le  zainwestowaliśmy,  a i le  otrzymaliśmy ze 
           sprzedaży mieszkań?
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           Pan Wójt  – są jeszcze dwa mieszkania do sprzedania;  Państwa Wańkowi-
           czów i Pani  Dymkowskiej .
           Radny Edmund Żmijewski  – czy jest  planowany parking przy „Orliku”?
           Pan Wójt  – będzie musiał  być  zrobiony.
           Radny Wojciech Kała – promocja jednostek samorządu terytor ialnego -
           zakup usług pozostałych – 50 tys .  złotych,  co to jest?
           Pan Wójt  – zakup medali ,  gadżetów.
           Radny Wojciech Kała – sprawa zakupu łodzi;  kto kupił  tę łódź,  gdzie  ona
           jest ,  gdzie  ona stacjonuje?
           Pan Wójt  – u mnie  stacjonuje.
           Radny Wojciech Kała – w prywatnej  posiadłości  stacjonuje gminna łódź.
           Na jeziorze w Mielnie  jest  s trefa ciszy.  Ktoś szalał  łodzią  na jeziorze,
           zgłosiłem sprawę na Policję,  to okazało się,  że  łodzią  pływał  syn Pana
           Wójta.
           Łódź,  to  jest  zbytek  w miejscowości,  gdzie  nie ma możliwości  pływania.
           Pan Wójt  – strefę ciszy ustala  Starostwo Powiatowe,  a nie  Wojewoda.
           Łódź została  zakupiona za pieniądze  ze środków unijnych dla  WOPR.
           Czy mój  syn jeździł  gminną łodzią?
           Radny Wojciech Kała – ale  jakim prawem sprzęt  kupiony przez gminę 
           s tacjonuje u Pana Wójta?
           Pan Wójt  – zadałem pytanie,  na które nie  dostałem odpowiedzi.
           Radna Danuta Sobotka – ale  czy syn wójta  został  zatrzymany na łodzi
           gminnej?
           Radny Wojciech Kała – nawet,  gdyby była  to  łódź gminna,  to obowiązuje 
           tam strefa ciszy.
           Pan Wójt  – są organizacje  jak WOPR, które działają  w formie  stowarzy-
           szeń.  Została  zakupiona łódź i  będzie użytkowana przez Wodne Ochotni-
           cze Pogotowie Ratunkowe.
           Ja mam dwie łodzie  i  żaglówkę i  nie  ma potrzeby,  żebym korzystał  z ło-
           dzi  gminnej .
           Gdyby mnie ktoś widział ,  zrobił  nawet  zdjęcia  na tej  łodzi,  ale  ja z niej  
           nie korzystałem.  Musi być  prowadzony dziennik korzystania  z łodzi.
           Radny Wojciech Kała – często padają zarzuty pod moim adresem,  że ktoś
           przyjechał  z  końca Polski i  próbuje coś zarzucać,  ale to  jest  sprawa gmi-
           ny,  nie powiedział  Pan, że będzie kupiona łódź.
           Radna Alina Cerkownik – czy można u nas zrobić coś z tym sklepem Pa-
           na Misiurka? 
           Radna Danuta Sobotka – to jest  jedno z ostatnich posiedzeń Komisj i ,  mam
           pobożne życzenie,  żeby jak najwięcej  dobrego każdy z siebie wyciągał,  to
           co naj lepsze dla  dobra gminy,  poszukajmy u siebie,  tego co dobre.
           Radna Ewa Ziejewska – każdy z nas ma prawo zabrać głos.
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Naczelnika  Urzędu Skarbo-
           wego w Ostródzie w sprawie nieprawidłowości  stwierdzonych  w oświad-
           czeniach majątkowych  złożonych przez radnych.
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  wniosek Wind Energy Sp. z o.o.  o
           uwzględnieniu przy opracowywaniu  Miejscowego Planu Zagospodarowa-
           nia Przestrzennego gminy Grunwald lokalizacj i  elektrowni wiatrowych.
           Pan Wójt  – na następnej  sesj i  będzie uchwała o przystąpieniu  do sporzą-
           dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego tych miej-
           scowości.
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           Inwestycja  ta daje możliwość osiągania  dochodów przez gminę,  bez usz-
           czerbku ekologicznego dla  gminy.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – to my już poczynil iśmy jakieś starania?
           Pan Wójt  – wniosek może złożyć  każdy.  
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  odczytał  pismo Urzędu Miasta
           i  Gminy Gąbin i  Wójta Gminy Jodłowa w sprawie udzielenia  pomocy fi-
           nansowej w związku z powodziami  na terenie  tych  gmin.
           Przewodniczący Rady Gminy – gdyby tak wszystkie  gminy,  które ucier-
           piały w czasie  powodzi  zwróciły się  o pomoc,  to  zabrakłoby nam środków
           w budżecie.
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  podanie Pana Wiesława Fabisiaka
           i  Państwa Teresy i  Mieczysława Nogalów w sprawie podłączenia ich mie-
           szkań do kotłowni gminnej .
           Pan Wójt  – projekty są już wykonane.  W tym roku chcemy zrobić przyłą-
           cze tylko do Pana Nogali .  Koszt  wyniesie  razem z mater iałami  około 50
           tys.  złotych.
           Radny Wojciech Kała – ja w sprawie biogazowni.  W Mielnie  upadła pro-
           pozycja  budowy,  w Zybułtowie też,  to  teraz chcą budować na terenie  pry-
           watnym.
           Nadleśnictwo już złożyło  negatywny wniosek,  mieszkańcy Nowej Wsi Os-
           tródzkiej ,  chociaż  to jest  gmina Olsztynek też złożyli  negatywny wniosek,
           mieszkańcy Mielna też złożą wniosek negatywny.  Jeżeli  mamy dbać o
           mieszkańców, to dbajmy o wszystkich.
           Pan Wójt  -   raport  o ochronie środowiska,  o oddziaływaniu na środowisko
           robi grupa naukowców, którzy robią to  na potrzeby inwestora.  Ale jest  
           duży postęp w budowie biogazowni.
           Radny Wiesław Markowicz – czy w Zybułtowie  zjeżdżając z asfaltu  do
           świetl icy nie  można nawieźć gruzu,  żeby to wyrównać?
           Radny Wojciech Kała – w sprawie przyłączenia kanalizacj i  i  wody,  czy
           każdy z mieszkańców musi  składać wniosek?
           Pan Wójt  – tak.  Ci  co nie byl i  w projekcie  ujęci,  muszą  złożyć  wniosek.  
  
Ad pkt  6.  Wobec zrealizowania  porządku obrad,  Przewodniczący Komisj i  Budżetu 
           Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy zamknął  posiedzenie 
           Komisj i .

   Protokołowała                                        Przewodniczący Komisj i  
                                                              Budżetu Rolnictwa i  Rozwoju
   Bronisława Warmińska                            Gospodarczego Rady Gminy

                                                                     Wiesław Markowicz


